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[Finansministeren] 

den forbindelse har vi også anledning til at tale 
med Fremskridtspartiet, selv om det ikke fore- 
går i store grupper. 

(Kort bemærkning). 

Kim Behnke (FP): 
Folketinget bør vide, om vedtagelsen af den- 

ne bemyndigelse til finansministeren om at op- 
tage yderligere statslån på 50 mia. kr. får no- 
gen praktisk konsekvens for eventuel dansk 
deltagelse i den økonomisk-monetære union, 
og det kan finansministeren svare ja eller nej 
til. Hvis svaret er, at det kan få en praktisk 
konsekvens, mener vi, der er behov for at få det 
belyst, inden vi stemmer om forslaget. 

Hvis svaret er, at det ingen praktisk konse- 
kvens vil få, er der ikke behov for, at vi sender 
forslaget til tredje behandling. 

Finansministeren (Henning Dyremose): 
Svaret er nej. Det får ingen praktisk konse- 

kvens. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Anden behandling af lovforslag nr. L 8: 
Forslag til lov om ændring af  lov om Køben- 

havns Fondsbørs. 
Af industriministeren (Anne Birgitte Lund- 

holt). 
(Fremsat 2/10 91. Første behandling 9/10 

91. Betænkning 24/10 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Forespørgsel nr. F 5: 
Forespørgsel til undervisnings- og forsknings- 

ministeren: 
»Vil ministeren tage skridt til at ændre fol- 

keskolens afsluttende prøver, så disse bliver et 
reelt udtryk for den enkelte elevs udbytte af 
undervisningen i folkeskolens fag?« 

Af Jette Pors (CD) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 10/10 91. Fremme 

af forespørgslen vedtaget 24/10 91). 

Begrundelse 

Jette Pors (CD): 
Folkeskolens afsluttende prøver lever ikke 

op til de forventninger, vi har til et tidssvaren- 
de prøvesystem. 

Det er sådan i dag, at 9. klasse-elever kun 
går til eksamen i et stærkt afgrænset fagområ- 
de: dansk, regning, matematik, engelsk, tysk 
og fysik/kemi. Efter 10. klasse kan de så selv 
vælge, om de vil gentage 9. klasse-prøven, eller 
om de vil gå til den udvidede afgangsprøve, 
hvis de da overhovedet vil gå til eksamen. De 
kan også vælge kun at gå op i et eller to fag. 
Eleverne bestemmer selv, og det er vi lidt util- 


